

Pagtulon-an 25 – Ang Dispensasyon Sa Grasya (Parte 3)

Dinhi sa atong pagtulon-an karon, atong pagasusihon ang unang napulo (10) ka bersikulo sa Galacia kapitulo 2. Atong susihon ang mga detalye sanglit kini nga mga bersikulo makatabang kaayo sa pagsabot sa atong dispensasyon karon.

Ang Pagkagawasnon ni Pablo sa Iglesia sa Jerusalem

Kita makasabot pa ug maayo sa kapitulo 2 sa Galacia kon ato una nga tan-awon sa makadali ang kapitulo 1. Kini makatabang kanato sa pagsabot sa gisundan ug ang unahan nga mga bersikulo nga atong pagatun-an sa kapitulo 2. (Palihug basaha ang Galacia kapitulo 2). Bantayi giunsa ni Pablo pagpabarug ang iyang pagkagawasnon gikan sa 12 ka apostoles. Sa paghisgot sa iyang maayong balita, siya misulat sa bersikulo 12, *“Kay wala ko kini dawata gikan ug tawo, ni gikatudloan ako mahitungod niini, kondili pinaagi sa pagpadayag gikan ni Jesu-Cristo.”* Si Pablo wala makadawat sa iyang maayong balita gikan sa dose (12) ka apostoles. Sa bersikulo 17, siya misullat, *“Ni miadto ako sa Jerusalem ngadto kanila nga mga apostoles nga una pa kanako, kondili miadto hinuon ako sa Arabia, ug mibalik pag-usab sa Damasco.”* Makita nato giunsa ni Pablo paghatag ug bili ang wala dayon niya pag-adto sa pagpakigkita sa 12 ka apostoles human sa iyang pagkakabig. Ug sa katapusan, sa bersikulo 22 siya misulat, *“Ug sa kang Cristo nga mga iglesia sa Judea ako wala pa gihapon mailhi sa dagway.”* Si Pablo nagahatag ug bili sa kamatuoran nga siya migahin ug hamubo lamang nga panahon sa Jerusalem (diin didto ang dose (12) ka apostoles). Ang mga iglesia sa Judea wala gani makaila kang Pablo kon unsay iyang hitsura.

Galacia 2:1-10

Bersikulo 1-2

“Ug unya tapus sa napulog-upat (14) ka tuig, mitungas ako pag-usab sa Jerusalem, kinuyogan ni Bernabe; ug si Tito gidala ko usab uban kanako. Mitungas ako sumala sa pinadayag, ug ang maayong balita nga ginawali ko ngadto sa mga Gentil, kini akong gibutyag kanila (apan sa pinig, kanila lamang nga mga kadagkuan), basi ako maningkamot kon nakapaningkamot na ba kaha hinuon sa wala lamay kapuslanan.”

Si Pablo misugod sa kapitulo 2 pinaagi sa pagsulti mahitungod sa iyang biyahe paingon sa Jerusalem. Adunay pipila nga nagaingon nga si Pablo nagapailalum sa pagbulot-an sa 12 ka apostoles ug nga siya miadto sa Jerusalem aron sa pagpailalum sa ilang pagbulut-an. Apan kining pipila nga nagahimo niining maong pahayag mga bakakon nga mga magtutodlo. Si Pablo misulti kanato nga siya miadto *“pinaagi sa pinadayag.”* Siya wala moadto sa Jerusalem tungod kay ang dose (12) ka apostoles nagaingon nga siya paadtuon. Apan miadto siya sa Jerusalem tungod kay gisugo siya ni Jesu-Cristo nga paadtuon. Ang panaw ni Pablo ngadto sa Jerusalem wala gayud magapasabot nga nagapailalum siya sa dose (12) ka apostoles.

Adunay pipila nga nagahunahuna nga si Pablo miadto sa Jerusalem aron ang dose (12) ka apostoles makatudlo kaniya. Kini usab usa ka bakak. Si Pablo misulat: *“. . . ug ang maayong balita nga ginawali ko ngadto sa mga Gentil, kini akong gibutyag kanila. . .”* Siya miadto didto aron iyang ipahibalo ngadto sa dose (12) ka apostoles ang maayong balita iyang giwali, dili sa pagtuon gikan kanila. Si Pablo maoy nagatudlo sa dose (12), dili kay sila ang nagatudlo kaniya.

Adunay mga komentarista nga nagaingon nga si Pablo miadto sa Jerusalem sa pagsusi aron sa pasiguro nga ang iyang maayong balita pareha sa maayong balita sa dose (12) ka apostoles. Dili gayud kini tinuod. Si Pablo nagasulat nga siya miadto *“sa pinig, kanila lamang nga mga kadagkuan, basi maningkamot kon nakapaningkamot na ba kaha hinuon sa wala lamay kapuslanan.”* Sa diha nga si

Pablo miabot sa Jerusalem, siya miadto sa hilum kang Pedro, Santiago, ug Juan. Si Pablo wala gayud mabalaka nga siya nagawali ug lahi (o sayop) nga maayong balita. Siya nakahibalo nga ang iyang maayong balita lahi sa maayong balita nga giwali sa dose (12) ug siya nahibalo nga kini mao ang tinuod nga maayong balita niining atong dispensasyon. Ang iyang kahangawa mao nga ang magtotoo nga mga Judio magasalikway sa iyang maayong balita. Kini makahimo gayud ug dakong kagubot alang kang Pablo ug sa iyang bulohaton. Siya may kahangawa nga ang iyang pagwali mahimong “walay kapuslanan.” Kon ang Iglesia sa Jerusalem ug ang 12 ka apostoles mosupak ni Pablo, kini magapahilayo sa daghang mga tawo gikan sa maayong balita sa grasya.

Bersikulo 3-5

“Apan si Tito nga uban kanako wala nila pugsa sa pagpasirkunsisyon (pagtuli), bisan tuod siya Gresyanhon, apan tungod sa mga igsuong mini nga gipasulod sa hilum ug miyuhot aron sa pagpaniid sa atong kagawasan nga naato diha kang Cristo Jesus, aron sa pagdaldal kanato ngadto sa kaulipnan, kanila wala kami magpadaug bisan makadiyot na lang, aron ang kamatuoran sa maayong balita magapabilin alang kaninyo.”

Ngano man nga gidala ni Pablo si Tito sa iyang pag-adto Jerusalem? Kini usa ka maisog nga lakang tungod kay si Tito usa ka Gentil. Dunay dakung kalainan ang Kasugoan ug ang maayong balita sa grasya ni Pablo. Si Tito mao ang pagabasihan kon si Pablo sa kinabubut-on ba mouyon nga ang sirkunsisyon (pagtuli) kinahanglan buhaton ngadto sa mga Gentil. Pinaagi sa pagdala kang Tito, si Pablo nagsiguro nga ang isyo sa sirkunsisyon (tuli) mao ang mahimo nga sentro sa ilang panagtigum. Makapugos ba kaha ang mga Judio kang Pablo sa pagpailalum kanila ug sa ilang maayong balita pinaagi sa pagpasirkunsidar (pagtuli) kang Tito?

Ang pag-abot ni Pablo sa Jerusalem nakahimo ug indigay sa gitinguha sa mga mini nga mga igsuon ug sa pagkatinuod sa maayong balita ni Pablo. Si Pablo makahimo sa yano nga pagsulti nga siya wala magatoo sa sirkunsisyon (pagtuli) ingon nga usa ka dako nga isyo. Unsa kaha nga kadaot ang mahimo kon si Pablo mouyon lang dayon sa gitinguha sa mga Judio? Kini makapugong gayud sa dakong panag-away. Apan si Pablo wala mosugot nga mawalay bili ang maayong balita sa grasya pinaagi sa pagpailalum sa Kasugoan. Sa Galacia 5:2-3, si Pablo nagatudlo nga ang tawo nga magpasirkunsisyon (tuli) nailalum siya sa katungdanan sa pagbantay sa Kasugoan. Ang maayong balita sa grasya mahimo na kining walay kapuslanan. Si Pablo ug si Tito midumili sa pagsalikway sa ilang kagawasan diha kang Cristo ug magpailalum sa kaulipnan sa Kasugoan. Si Pablo masaligon sa iyang maayong balita nga “ang kamatuoran sa maayong balita magapabiliin diha kaninyo.”

Bersikulo 6

“Ug sila nga giila nga mga kadagkuan (unsa man sila kaniadto, kana walay bili alang kanako; ang Dios walay tawong pinalabi) – sila nga mga kadagkuan walay bisan unsa nga gikadugang kanako.”

Sila si Pedro, si Santiago, ug si Juan mao ang giila nga mga kadagkuan. Sila nakabaton sa maayo nga dungog ingon nga mga pangulo sa Iglesia sa Jerusalem. Apan kini sila nga mga apostoles nakulangan sa kahibalo. Sila wala pa masultihi mahitungod sa maayong balita nga gipadayag ngadto kang Pablo. Si Pedro, si Santiago, ug si Juan may labaw nga maayong dungog kay kang Pablo, apan nakulangan sila sa kahibalo nga anaa kang Pablo. Si Pablo wala magadayeg ug mga tawo (kon unsa sila, kana walay bili alang kanako). Siya miingon nga si Pedro, si Santiago, ug si Juan, “sila nga mga kadagkuan walay bisan unsa nga gikadugang kanako.” Wala silay gikatudlo kang Pablo nga bag-

ong butang o nakapausab sa pagtulon-an ni Pablo. Nasayud si Pablo nga kinahanglan iyang matudloan ang 12 ka apostoles. Human sa ilang panagtigum didto sa Jerusalem miadto si Pedro sa Antioquia, didto gikasab-an siya ni Pablo atubangan sa mga tawo sa nawong ug nawong (Galacia 2:11-14). Sila si Pedro, Santiago, ug Juan nagakinahanglan nga sila makahibalo sa maayong balita nga ni Pablo ug mopailalum sa iyang pagbulot-an ingon nga “apostol sa mga Gentil” (Roma 11:13).

Bersikulo 7-8

“Hinonoa, sa ilang pagkakita nga ako gipiyalan man sa Maayong Balita ngadto sa mga walay sirkunsisyon (Gentil), maingon man nga si Pedro gikapiyalan man sa Maayong Balita ngadto sa may sirkunsisyon (Judio), kay siya nga nagabuhat pinaagi kang Pedro alang sa pag-alagad ngadto sa may sirkunsisyon nagabuhat man usab pinaagi kanako alang sa mga Gentil.”

Sa bersikulo 6, sila si Pedro, Santiago, ug Juan walay gikadugang bisan unsa ngadto kang Pablo (walay gikatudlo nga bag-o nga mga kamatuoran o nakapausab sa iyang maayong balita). Karon si Pablo miingon, “*Hinonoa.*” Si Pablo hinuon ang dunay gikadugang ngadto sa mga apostoles sa Jersusalem. Sila gitudloan ni Pablo mahitungod sa gipadayag nga tinago nga iyang nadawat gikan kang Jesu-Cristo (Roma 16:25; Colosas 1:24-26). Kining mga apostoles nga dungganan nahimong mga tinun-an ni Pablo ug gitudloan mahitungod sa bag-o nga dispensasyon.

Human ang mga apostoles nagkaistoryahanay, nahimong tin-aw alang kanila ni Pedro, Santiago, ug Juan nga ang Dios nagahatag kang Pablo ug bag-o nga mensahi sa kaluwasan. Ang *maayong balita sa may sirkunsisyon* (tinuli) gihatag ngadto kang Pedro ug karon anaay lahi nga maayong balita, *ang maayong balita sa mga walay sirkunsisyon* (dili tinuli) nga gihatag ngadto kang Pablo. Bisan daghan ang nagatudlo nga adunay usa lamang ka maayong balita sa Biblia, atong nakita nga kini dili tinuod. Ang maayong balita nga giwali ni Pablo lahi sa maayong balita nga giwali ni Pedro. Ang mga apostoles nagaila usab nga ang pagkaapostol ni Pedro ug ni Pablo dako ug kalainan. Si Pedro mao ang apostol sa mga may sirkunsisyon. Si Pablo mao usab ang apostol sa mga Gentil.

Bersikulo 9-10

“Sa ilang pagkakita sa grasya nga gihatag kanako, si Santiago ug si Cefas (Pedro) ug si Juan, ang mga gipanag-ila nga mga haligi, mitunol kanako ug kang Bernabe sa toong kamot sa pakig-ambitay, aron kami managpangadto sa mga Gentil ug sila mangadto sa mga may sirkunsisyon (Judio), mao lamang nga buot nila nga among pagahinumduman ang mga kabus, nga sa maong butang ako maikagon man gayud usab sa pagbuhat.”

Sa katapusan, ang mga apostoles nagkasabot na nga adunay duha ka managlahi nga sugo. Sila si Pedro, si Santiago, ug si Juan mangadto na lang karon sa mga may sirkunsisyon (tinuli) ug si Pablo moadto sa mga Gentil. Ang mga apostoles naghimo ug pormal nga kasabotan sa usag usa (“ . *ilang gihatag kanako ug kang Bernabe ang toong kamot sa pakig-ambitay.* .”) Human sa ilang panagsabot, ang mga apostoles sa Jerusalem adunay usa ka hangyo ngadto kang Pablo. Ilang gihangyo siya sa paghinumdum, diha sa iyang pagpangalagad, ang mga pagkinahanglan sa mga kabus nga balaan sa Jerusalem. Mahinungdanon nga mabantayan nga sila si Pedro, si Santiago, ug si Juan walay kagahum sa pagsugo ni Pablo sa paghimo niini. Ang ila lamang mahimo mao ang paghangyo kaniya. Si Pablo misulat, “*nga sa maong butang ako maikagon man gayud sa pagbuhat.*” Si Pablo mituman sa ilang gihangyo, dili tungod sa pagpailalum, apan tungod sa gugma nga kinasingkasing gayud. Anaa

na sa iyang hunahuna kini nga pagkinahanglan. Ug bisan sa maong hangyo, ang mga apostoles sa Jeusalem walay gikadugang nga bag-o ngadto sa maayong balita o sa sugo ngadto kang Pablo.

Ang mga apostoles nagaila nga adunay:

- a. Duha ka managlahi nga mga maayong balita
- b. Duha ka managlahi nga pagka-apostol
- c. Duha ka mga sugo

Kinahanglan usab ilhon nato kini nga kamatuoran kon gusto kita makasabot sa Biblia ug magakinabuhi sumala sa kabubut-on sa Dios. Ang pagsabot ug paghupot sa maayong balita nga gihatag ngadto kang Pablo mao ang yawe sa husto nga pagtudlo sa Biblia ug sa pagkinabuhi nga madaugon diha sa Ginoo.

[Sa sunod nga pagtulon-an atong pagatun-an ang mahitungod sa pagkatapus niining dispensasyon sa grasya].

Mga Pangutana Sa Pagtulon-an 25 – Ang Dispensasyon Sa Grasya (Parte 3)

Tinuod o Dili Tinuod

1. Sa Galacia kapitulo 1, si Pablo mibarug sa iyang pagkagawasnon gikan sa dose (12) ka apostoles.
2. Si Pablo nagasulat sa Galacia kapitulo 2 mahitungod sa iyang biyahi paingon sa Roma.
3. Si Pablo miadto sa Jerusalem aron sa pagtandi nga ang iyang maayong balita sama sa maayong balita nga giwali ni Pedro.
4. Si Pablo midala kang Tito sa Jerusalem aron si Tito sirkunsidahan (tulion).

Pili-pili

5. Sa Galacia 2:6 si Pablo misulat mahitungod niadtong “*mga giila nga mga kadagkuan.*” Siya nagahisgot kanila ni:
 - a. Pedro, Santiago, ug Juan
 - b. Moises ug Eliseo
 - c. Sa mga apostoles sa Daang Tugon
 - d. Sa mga mini nga propeta
6. Si Pablo nakigtigum uban kang Pedro, Santiago, ug Juan. Ang resulta sa ilang pagtigum:
 - a. Si Pedro, si Santiago, ug si Juan nagatudlo sa maayong balita kang Pablo
 - b. Ang mga apostoles nasuko sa usag usa ug midumili sa pag-uyon
 - c. Sila si Pedro, Santiago, ug Juan walay gikadugang sa maayong balita ni Pablo
 - d. Giusab ni Pablo ang iyang pagtudlo aron kini mohaum sa maayong balita nga giwali ni Pedro
7. Si Pablo mipahibalo sa mga apostoles sa Jerusalem mahitungod sa:
 - a. Tinuod nga kahulogan sa Daang Tugon
 - b. Maayong balita nga gihatag ngadto kaniya pinaagi sa pagpadayag ni Jesu-Cristo
 - c. Maayong balita sa gingharian
 - d. Ikaduhang pagbalik ni Cristo.

Isulat ang Tubag sa Blangko

8. Si Pedro ug si Pablo pareho nga mga apostoles, apan sila adunay _____ nga pagkaapostol.
9. Ang mga apostoles nagkahiusa nga adunay duha ka managlahi nga maayong balita, pagkaapostol, ug _____.
10. Ang pagsabot sa maayong balita nga gihatag kang _____ gikinahanglan aron mahimuot ang Dios ug makahibalo sa iyang kabubut-on karon.